

000003

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert en procédure d'urgence N° 000003 BIS /AONO/MINTSS/CIPM/2022 du 01 OCT 2022 pour la réhabilitation des bâtiments abritant les Services des DDTSS du Nyong et Kelle, du Mbam et Kim et de la Haute Sanaga.

1. Objet de l'Avis d'Appel d'Offres

Le Ministre du Travail et de la Sécurité Sociale (Maître d'Ouvrage) lance un Appel d'Offres National Ouvert en procédure d'urgence pour la réhabilitation des bâtiments abritant les services des DDTSS du Nyong et Kelle, du Mbam et Kim et de la Haute Sanaga.

2. Consistance des prestations

Les prestations du présent Appel d'Offres comprennent :

Les Travaux préparatoires ; la Maçonnerie ; la Menuiserie ; l'Electricité ; la Plomberie sanitaire ; la Peinture ; le Carrelage ; l'Assainissement.

3. Allotissement

Les prestations objet du présent Appel d'Offres National Ouvert ne sont pas alloties

4. Coût prévisionnel des travaux

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de Soixante Dix Huit Millions Quatre Cent Soixante Dix Huit Mille (78 478 000) FCFA

5. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte à tous les opérateurs économiques installés au Cameroun ayant une expérience avérée dans le domaine des bâtiments et travaux Publics.

6. Financement

Les prestations du présent Appel d'Offres National Ouvert sont financées par le Budget d'Investissement Public de l'exercice 2022 sur la ligne d'imputation budgétaire **56-41-018-01-340010-523112**

7. Critères d'évaluation

7.1 Critères éliminatoires

- Absence ou non-conformité de la caution de soumission à l'ouverture des offres ;
- Absence ou non-conformité persistante, d'une pièce du dossier Administratif 48 heures après l'ouverture des offres ;
- Fausse déclaration, substitution ou pièce falsifiée ;
- Non satisfaction à au moins **80% soit 20/24** des critères essentiels ;
- Absence de la déclaration sur l'honneur de visite de site dûment signée par le prestataire ;
- Absence d'un conducteur des travaux ;
- Omission dans l'offre financière d'un prix unitaire quantifié.

7.2 Critères essentiels

L'évaluation des offres techniques sera faite sur la base des critères essentiels ci-dessous :

- Présentation générale de l'offre (intercalaire en couleur, reliure serdo proscrite) ;
- Expérience du soumissionnaire dans les prestations similaires des 03 dernières années ;
- Matériels ;
- Personnel d'encadrement ;
- Capacité financière d'un montant supérieur ou égal à 50 millions de FCFA attestée par une banque agréée par le Ministère de Finances du Cameroun ;
- Méthodologie, visite des lieux et planning de chantier.

8. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier d'appel d'offres peut être consulté aux heures ouvrables au Service des marchés publics du MINTSS, porte 111, téléphone 222 23 05 60 dès publication du présent avis.

9. Acquisition du dossier d'Appel d'Offres

Le dossier d'appel d'offres peut être obtenu au Service des Marchés Publics du MINTSS, porte 111, Téléphone 222 23 05 60 dès publication du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de quatre-vingt-cinq mille **(85 000) F CFA** payable au Trésor public.

10. Remise des Offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont l'original et six (06) copies marquées comme tel devra parvenir au Service des marchés publics du MINTSS, porte 111 au plus tard le 07 NOV 2022 à **13h** et devra porter la mention :

Avis d'Appel d'Offres National Ouvert en procédure d'urgence N° 000003 BIS
/AONO/MINTSS/CIPM/2022 du..... pour la réhabilitation des bâtiments abritant les services des
DDTSS du Nyong et Kelle, du Mbam et Kim et de la Haute Sanaga .
« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

11. Caution de soumission et Recevabilité des offres

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission d'un montants d'**Un million cinq cent soixante mille (1 560 000) F CFA**

Cette caution de soumission est établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des Finances. Elles devront obligatoirement être datées de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'Appel d'Offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent Avis d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence ou la non-conformité de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des Finances.

12. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera le 07 NOV 2022 à **14h** par la Commission Interne de Passation des Marchés du Ministère du Travail et de la Sécurité Sociale dans la salle des Conférences porte 117. Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dument mandatée.

13. Attribution

Le marché sera attribué au soumissionnaire dont l'offre aura été évaluée la moins-disante après avoir obtenu une note technique au moins égale à 80% de « Oui » et conforme aux critères éliminatoires.

14. Délai d'exécution

Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des prestations est de **trois (03) mois** à compter de la notification de l'Ordre de Service de commencer les travaux.

15. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant **90 jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

16. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Service des Marchés Publics du MINTSS, porte 111, téléphone 222 23 05 60.

17. Dénonciation, Corruption et Mauvaises Pratiques.

« Pour toute tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler le MINMAP ou envoyer un SMS aux numéros suivants : 673 20 57 25/699 37 07 48 ou le cabinet du MINTSS au 222 23 00 04 ».

Yaoundé, le

11 OCT 2022

Copies :

- MINMAP ;
- ARMP;
- PCIPM;
- Service des Marchés Publics/MINTSS ;
- Affichage.



Grégoire OWONA

000 0003. National Open Invitation to Tender in emergency No. BIS/AONO/MINTSS/CIPM/2022 of OCT 2022 for the Rehabilitation of buildings housing the Services of the DDTSS of Nyong et Kelle, Mbam et Kim and Haute-Sanaga.

3. Purpose

The Minister of Labour and Social Security (Contracting Authority) hereby launches a National Open Invitation in emergency to Tender for the Rehabilitation of buildings housing the Services of the DDTSS of Nyong et Kelle, Mbam et Kim and Haute-Sanaga.

4. Nature of Provisions

Provisions of this Invitation to tender shall include:
Preparatory work; Masonry; Electricity; Plumbing; Painting; Tiling; Sanitation.

3. Allotment

Provisions in this invitation to tenders are in single lot.

4. Estimated cost

The estimated cost of the operation at the end of the preliminary studies is CFA F Seventy-eight million four hundred and seventy-eight thousands (78,478,000)

5. Participation and Origin

Participation in this invitation to tenders under urgent procedure is open to all economic operators established in Cameroon with proven experience in the field of buildings, public works and rehabilitation of public buildings.

6. Funding

Provisions of this National Invitation to Tender are financed by the Public Investment Budget of the year 2022 on the following budget line **56-41-018-01-340010-523112**

7. Evaluation criteria

7.1 Elimination Criteria

- Incomplete administrative file due to the lack of documents or non-compliant documents, 48 hours after the opening of the offers;
- Absence of the Bid Bond at the opening of tenders
- False declaration, substitution or forged documents;
- Absence of work supervisor;
- Failure to meet at least 80% that is 20/24 of the essential criteria;
- Absence of sworn statement attesting to the visit of the site duly signed by the service provider;
- Omitting to submit a quantified unit price in the financial offer.

7.2 Essential Criteria

The criteria for the qualification will consist of checking the conformity of the tender's bid with the requirements of tender documents and in accordance with the provisions of the RPAO. The items to be checked shall include:

- The presentation of the offer with a colour-print insert sheet;
- Bidder's experience;
- Materials;
- Supervisory staff;
- Financial capacity in an amount greater than or equal to CFA F 50 million attested by a bank approved by the Ministry of Finances of Cameroon;
- Methodology, site visit and construction schedule.

8. Consultation of the Tender File

The tender file can be consulted during working hours at the Public Contracts Service of MINTSS, Room 111, Phone 222 23 05 60 as from the publication of this invitation.

9. Acquisition of the Tender File

The file can be obtained from the Public Contracts Service of MINTSS, Room 111, Phone 222.23.05.60 as soon as this notice is published, against payment of a non-refundable amount of eighty five thousand. (CFA F 85,000), payable to the Public Treasury.

10. Submission of Bids

Each bid shall be written in English or French in seven (07) copies including one true and six (06) photocopies labelled as such, and shall be received by the Public Contracts Service of the MINTSS, Room 111 no later than 07 NOV 2022 at 1 p.m. and shall bear the following inscription:

*National Open Invitation to Tender in emergency No 003 BIS /AONO/MINTSS/CIPM/2022
from DCT 2022 for the Rehabilitation of buildings housing the Services of the DDTSS of Nyong et Kelle,
Mbam et Kim and Haute- Sanaga.*

"To be opened only during the bid-opening session"

Each bidder shall attach to their administrative documents, a bid bond in the amount of CFA F One million five hundred and sixty thousands (1, 560,000);

This bid bond is issued by a first class bank approved by the Ministry of Finances. They shall not be older than three (03) months as from the bid submission deadline or be established after the effective and closing date of this Invitation to tender.

Any bid which does not comply with requirements of this Invitation Notice and of the Tender File will be declared inadmissible. Including the absence of the Bid Bond issued by a first-class bank approved by the Ministry of Finances or failure to comply with templates of the Tender file will lead to the outright rejection of the tender file with no possible appeal.

12. Opening of Bids

The Opening of bids shall take place at the MINTSS Conference Hall, Room 117, on the 07 NOV 2022 at **2:00 pm** prompt, local time, by the Ministerial Tender Board of the Ministry of Labour and Social Security. Only bidders or one of their duly mandated representatives shall be called upon to take part in the opening session.

13. Contract Awarding

The contract shall be awarded to the bidder whose offer must have been assessed to be financially the lowest with a technical score of at least 80% of "Yes" and complying with elimination criteria. A bidder not may be awarded than one lot.

14. Delivery period

The maximum time limit set for the completion of the above-mentioned provisions is **three (03) months** as from the notification of the Service Order to the contractor.

15. Validity of Bids

Bidders shall remain liable to their offers for a period of 90 days as from the deadline set for the submission of bids.

16. Additional Information

For further Information, contact the MINTSS Public Contract Service, Room 111 and telephone 222 23 05 60, during working hours.

17. Denunciation, Corruption, Malpractice.

For any corruption attempt or malpractice, please do call MINMAP or text an SMS to the following numbers: 673 20 57 25/699 37 07 48 or to MINTSS Cabinet through 222 23 00 04

Yaounde, On

11 OCT 2022

Copies:

- MINMAP;
- ARMP;
- PCIPM;
- Public Contract Service /MINTSS;
- Posting.



Grégoire OWONA